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Protokół Nr 71 

z obrad siedemdziesiątej pierwszej sesji Rady Miejskiej w Więcborku, odbytych  

w dniu 28.02.2024r. 

 

 

Posiedzenie odbyło się w sali Centrum Aktywności Seniora przy ulicy Mickiewicza 22B  

w Więcborku. 

Sesja trwała od godz. 11:00 – 14:00. 

Obradom przewodniczyła p. Anna Łańska – Przewodnicząca Rady Miejskiej  

w Więcborku. 

Sesja była nagrywana i transmitowana online /obraz i dźwięk/ przez „TV Krajna” na 

stronie internetowej Gminy Więcbork i zostanie udostępniona w formie linku  

w Biuletynie Informacji Publicznej Gminy Więcbork. Nagrania będą przechowywane 

przez okres niezbędny do wypełnienia odpowiednich przepisów ustawowych.  

Po otwarciu sesji Przewodnicząca RM poprosiła wszystkich obecnych o powstanie  

i uczczenie minutą ciszy zmarłych radnych: śp. Stanisława Wegenra i śp. Stanisława 

Posieczka. 

Obecność według załączonej listy obecności. 

W sesji na 14 radnych udział wzięło 13 radnych, czyli quorum wymagane do podejmowania 

prawomocnych uchwał zgodnie z art. 14 ustawy o samorządzie gminnym (Dz. U. z 2023r. 

poz. 40 ze zm.). 

 

Radny Stanisław Wegner - wygaśnięcie mandatu radnego na mocy art. 383 § 1 pkt 1 

Kodeksu wyborczego (Dz. U. z 2023 r. poz. 2408) i Postanowienia Nr 135/2024 

Komisarza Wyborczego w Bydgoszczy II z dnia 22 lutego 2024 w sprawie stwierdzenia 

wygaśnięcia mandatu radnego 

 

Radny nieobecny usprawiedliwiony - p. Marian Chęś 

Spoza składu Rady w sesji uczestniczyli: 

1. Burmistrz Więcborka      - Waldemar Kuszewski 

2. Skarbnik Gminy Więcbork     - Alina Kruk 

3. Prezes Zarządu Gminnego OSP RP w Więcborku  - Druhna Teresa Dropinska 

4. Komendant Powiatowy Policji w Sępólnie Krajeńskim  - insp. Paweł Zawada 

5. Komendant Powiatowy Państwowej Straży Pożarnej 

w Sępólnie Krajeńskim    - st. bryg. mgr inż. Maciej Suchomski  

6. Kierownik Posterunku Policji   - asp. szt. Mateusz Łochowicz 

7. Kierownik Referatu Inwestycji, Planowania Przestrzennego 

i Gospodarki Nieruchomościami UM w Więcborku  - Michał Bąk 

8. Inspektor UM w Więcborku     - Magdalena Starzecka 

9. Sołtys sołectwa Czarmuń      - Jacek Tesławski 

10. Sołtys sołectwa Dalkowo      - Irena Śpica 

11. Sołtys sołectwa Frydrychowo     - Ludwik Posieczek 
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12. Sołtys sołectwa Jastrzębiec     - Edyta Szyperska 

13. Sołtys sołectwa Pęperzyn      - Zdzisław Rączka 

14. Sołtys sołectwa Puszcza      - Aleksandra Łata 

15. Sołtys sołectwa Suchorączek     - Piotr Koselczuk 

16. Sołtys sołectwa Witunia      - Maria Łańska 

17. Sołtys sołectwa Zabartowo     - Piotr Szyling 

18. Sołtys sołectwa Śmiłowo      - Aniela Chomicz 

19. Sołtys sołectwa Runowo Krajeńskie    - Jan Antczak 

20. Sołtys sołectwa Borzyszkowo     - Stanisław Piłka 

21. Sołtys sołectwa Sypniewo     - Brygida Migawa 

22. Sołtys sołectwa Zakrzewska Osada    - Jacek Kabattek  

23. Redaktor „Krajna TV”      - Maciej Bór 

 

 

 

Porządek obrad: 

 

1. Otwarcie. 

2. Stwierdzenie quorum. 

3. Przedstawienie porządku obrad. 

4. Przyjęcie protokołu z LXX sesji Rady Miejskiej w Więcborku. 

5. Informacja Przewodniczącej Rady Miejskiej w Więcborku o działaniach podejmowanych 

w okresie między sesjami. 

6. Informacja Burmistrza Więcborka o pracy w okresie między sesjami. 

7. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 

8. Interpelacje i zapytania radnych. 

9. Informacja dotycząca stanu bezpieczeństwa publicznego i przeciwpożarowego na terenie 

gminy Więcbork.  

10. Sprawozdanie z działalności sołectw gminy Więcbork w zakresie realizacji funduszów 

sołeckich oraz aktywności kulturalnej w roku 2023. 

11. Przyjecie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Więcbork na rok 2024. 

12. Przyjęcie uchwały w sprawie określenia szczegółowych zasad, sposobu i trybu udzielania 

ulg w spłacie należności pieniężnych mających charakter cywilnoprawny, przypadających 

Gminie Więcbork lub jej jednostkom organizacyjnym, warunków dopuszczalności 

pomocy publicznej oraz wskazania podmiotów do tego uprawnionych. 

13. Przyjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia planu ogólnego gminy 

Więcbork. 

14. Przyjęcie uchwały w sprawie warunków udzielania bonifikat od ceny sprzedaży 

nieruchomości gruntowych na rzecz ich użytkowników wieczystych. 

15. Przyjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości położonych  

w Więcborku. 

16. Wolne wnioski i informacje. 

17. Zakończenie     

 

Burmistrz Więcborka wniósł do porządku obrad dwie autopoprawki: 

• jako pkt 11 pozycji: „Przyjęcie uchwały w sprawie przyjęcia stanowiska dotyczącego 

protestów rolniczych przeciwko destabilizacji rynku rolnego wywołanego importem 

zboża i produktów rolno-spożywczych z Ukrainy”, 
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• oraz jako pkt 12 pozycji: „Przyjęcie uchwały w sprawie określenia zasad udzielania 

dotacji na prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy 

zabytkach wpisanych do rejestru zabytków lub znajdujących się w gminnej 

ewidencji zabytków, położonych na terenie Gminy Więcbork w ramach Rządowego 

Programu Odbudowy Zabytków”. 
 

Przewodnicząca RM zarządziła głosowanie nad zmienionym porządkiem obrad. 

Na sali 12 radnych 

 Za przyjęciem głosowało - 12 radnych 

Przeciwnych - 0 radnych 

Wstrzymało się od głosu - 0 radnych 

 

Zestawienie głosowania imiennego stanowi Załącznik do Protokołu i dostępne jest na 

stronie BIP Gminy Więcbork (zakładka: sesje Rady Miejskiej w Więcborku kadencja 

2018-2024  

Ad.4 Przewodnicząca RM p. Anna Łańska poinformowała, że protokół z LXX  

sesji został napisany. Do dnia sesji nie wniesiono poprawek. Zapytała, czy ewentualnie ktoś  

z radnych w danej chwili ma jakieś uwagi. Takowych nie zgłoszono, więc poddano protokół 

pod głosowanie. 

Na sali 12 radnych 

 Za przyjęciem głosowało - 12 radnych 

Przeciwnych - 0 radnych 

Wstrzymało się od głosu - 0 radnych 

 

Zestawienie głosowania imiennego stanowi Załącznik do Protokołu i dostępne jest na 

stronie BIP Gminy Więcbork (zakładka: sesje Rady Miejskiej w Więcborku kadencja 

2018-2024  

Ad.5 Informacja Przewodniczącej Rady Miejskiej w Więcborku o działaniach 

podejmowanych w okresie między sesjami. 

 

13.02.2024 r. – dyżur Przewodniczącej RM w biurze Rady Miejskiej. 

 

14.02.2024 r. – udział Przewodniczącej RM w koncercie Zespołu Bitter-Sweet Band  

pn., "Oblicza miłości" w ramach cyklu „Nieznani i Utalentowani Obok Nas”, który odbył się  

w Centrum Aktywności Lokalnej /organizator: Miejsko-Gminna Biblioteka Publiczna  

w Więcborku/. 

 

17.02.2024 r. - udział w uroczystościach pogrzebowych zmarłego radnego Rady Miejskiej 

Więcborku śp. Stanisława Wegnera.  

 

23.02.2024 r. – udział Przewodniczącej RM p. Anny Łańskiej wraz z Zastępcą Burmistrza 

Więcborka p. Jackiem Masztakowskim na sesji Rady Powiatu Sępoleńskiego, podczas której 



4 
 

„Złotym Kluczem Przedsiębiorczości” uhonorowani zostali lokalni przedsiębiorcy tj. Firma 

Zakład Usług Elektrycznych „GRABINSKI” z Więcborka oraz Firma „KAAD” z Sępólna 

Krajeńskiego /miejsce: Starostwo Powiatowe w Sępólnie Krajeńskim/. Tego samego dnia 

Przewodnicząca RM wraz z Wiceprzewodniczącym RM p. Henrykiem Szwochertem i radną 

RM p. Beatą Koptą wzięła udział w uroczystościach pogrzebowych radnego poprzednich 

kadencji RM śp. Stanisława Posieczka /miejsce: Cmentarz Parafialny w Sypniewie/. 

24.02.2024 r. – udział w zebraniu sprawozdawczym Ochotniczej Straży Pożarnej  

w Sypniewie.  

27.02.2024 r. – udział w posiedzeniu połączonych Komisji Rady Miejskiej w Więcborku: 

Budżetu i Finansów, Rolnictwa, Ochrony Środowiska, Infrastruktury Gminnej i Porządku 

Publicznego oraz Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Społecznych. 

 

Ad.6  Informacja Burmistrza Więcborka o pracy w okresie między sesjami. 

6.02.2024 r. – udział w zebraniu sprawozdawczym Koła Gospodyń Wiejskich w Nowym 

Dworze /miejsce: świetlica wiejska sołectwa Nowy Dwór/.   

8.02.2024 r. – udział w spotkaniu z Dyrektorem Infrastruktury Drogowej Urzędu 

Marszałkowskiego w Toruniu p. Mirosławem Graczykiem oraz Naczelnikiem Wydziału  

p. Grzegorzem Piątkiem w sprawie budowy obwodnicy oraz realizacji budowy ścieżek 

rowerowych na odcinkach: Więcbork - Firma „BABI-BIS” oraz Więcbork – Runowo 

Krajeńskie. Rozmowy dotyczyły również możliwości zrealizowania, takiej inwestycji na 

odcinkach: od Firmy „GABI-BIS” – Zabartowo przy drodze wojewódzkiej nr 241 oraz 

Runowo Krajeńskie – Borzyszkowo przy drodze wojewódzkiej nr 242 wraz z przebudową 

skrzyżowania drogi wojewódzkiej z drogą powiatową. Z ustaleń, które zostały potwierdzone 

w dniu sesji przez Dyrektora Zarządu Dróg Wojewódzkich wynika, że do końca marca 2024r. 

zostanie ogłoszone postępowanie zakupowe, dotyczące przygotowania dokumentacji 

technicznej na budowę obwodnicy Więcborka. Realny termin wykonania dokumentacji, to 

14-18 miesięcy, co daje gotowość techniczną pod koniec 2025 r. Natomiast w harmonogramie 

zostało wpisane – realizacja rzeczonej inwestycji na lata 2026 – 2027.   W omawianej kwestii 

budowy ścieżek rowerowych: Więcbork - Firma „BABI-BIS” oraz Więcbork – Runowo 

Krajeńskie rozstrzygnięto, że realizacja przedsięwzięcia zajmie się Gmina Więcbork,  

w ramach polityki terytorialnej i środków, które są dostępne dla Gminy Więcbork. Nabór 

wniosków odbędzie się do 22 lipca 2024 r., zatem jeszcze w tym roku procedura nastąpi 

procedura wnioskowania, rozpatrzenia i podpisania stosownych umów na środki zewnętrzne.   

Jeżeli takowe środki Gmina pozyska, to w roku 2025 nastąpi wykonanie, tak długo 

wyczekiwanych zadań przez mieszkańców gminy Więcbork. Jeżeli chodzi o ścieżki 

rowerowe przy drogach wojewódzkich Nr 241 i 242 tj., od Firmy „GABI-BIS” – Zabartowo 

przy drodze wojewódzkiej nr 241 oraz Runowo Krajeńskie – Borzyszkowo przy drodze 

wojewódzkiej nr 242, uzgodniono, ze do projektu wykazu RPO województwa kujawsko-

pomorskiego została wpisana realizacja tych dwóch przedsięwzięć. Jeśli, to wszystko zostanie 

zatwierdzone stosownymi uchwałami Zarządu Województwa Kujawsko-Pomorskiego, to 

możliwe będzie przystąpienie do dalszych prac – podpisania stosownych porozumień  

i procedur projektowania również ważnych szlaków pieszo rowerowych. 

10.02.2024 r. – udział w zebraniu sprawozdawczym Ochotniczej Straży Pożarnej  

w Jastrzębcu /miejsce: świetlica wiejska sołectwa Jastrzębiec/ oraz zebraniu 
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sprawozdawczym Ochotniczej Straży Pożarnej w Suchorączku /miejsce: świetlica wiejska 

sołectwa Suchorączek/. 

12.02.2024 r. – spotkanie dotyczące możliwości realizacji budowy ścieżki rowerowej przy 

drodze wojewódzkiej nr 242 – wizja lokalna w terenie z udziałem Naczelnika Departamentu 

Infrastruktury Drogowej Urzędu Marszałkowskiego w Toruniu p. Grzegorz Piątek oraz 

Dyrektora Zarządu Drogowego w Sępólnie Krajeńskim p. Edwin Eckert, Kierownika Zarządu 

Dróg Wojewódzkich w Tucholi p. Januszem Dąbką, Kierownikiem Referatu Rolnictwa, 

Ochrony Środowiska i Dróg UM w Więcborku p. Tomasz Fifielski i Sołtysem sołectwa 

Borzyszkowo p. Stanisławem Piłką. W tym samym dniu Burmistrz wziął udział w zebraniu 

sprawozdawczym Koła Gospodyń Wiejskich w Dalkowie /miejsce: dom p. Sołtys/ oraz Koła 

Gospodyń Wiejskich w Zabartowie /miejsce: świetlica wiejska sołectwa Zabartowo/. 

13.02.2024 r. – udział w podsumowaniu Projektu „Aktywizacja społeczności lokalnej na 

terenie Lokalnej Grupy Działania Nasza Krajna” /miejsce: siedziba LGD w Sępólnie 

Krajeńskim/. 

21.02.2024 r. – udział w posiedzeniu Społecznej Komisji Mieszkaniowej /miejsce: biuro 

Przewodniczącej RM w Więcborku/. 

22.02.2024 r. – udział w spotkaniu zorganizowanym przez Burmistrza Więcborka  

z inicjatywy radnego Rady Miejskiej w Więcborku p. Andrzeja Wendy, odnośnie sytuacji 

hydrologicznej na terenie gminy Więcbork. Poza Burmistrzem Więcborka i radnym RM  

p. Andrzejem Wendą w spotkaniu uczestniczyli, między innymi: Dyrektor Regionalnego 

Zarządu Gospodarki Wodnej w Bydgoszczy p. Grzegorz Smytry, Kierownik Nadzoru 

Wodnego w Nakle nad Notecią p. Wojciech Skwierawski, Kierownik Gminnej Spółki 

Wodnej oraz Kierownik Referatu Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Dróg UM w Więcborku  

p. Tomasz Fifielski p. Adam Zawieja. Szacunkowa ilość zalanych i podtopionych gruntów na 

terenie gminy Więcbork wynosi 1, 5 tys. ha. Oprócz gruntów podtopione i zalane są również 

drogi i uszkodzone przepusty drogowe i te problemy zostały również zaakcentowane podczas 

przedmiotowego spotkania. Tego samego dnia Burmistrz uczestniczył w spotkaniu z nowym 

Nadleśniczym Nadleśnictwa Runowo Krajeńskie p. Witoldem Białkowskim, podczas, którego 

omówione zostały możliwości dalszej współpracy oraz wspólnych przedsięwzięć do realizacji 

w najbliższym czasie oraz uczestniczył w zebraniu sprawozdawczym sołectwa Czarmuń 

/miejsce: świetlica wiejska sołectwa Czarmuń/. 

23.02.2024 r. – udział w  II części Rady Powiatu Sępoleńskiego podczas, której „Złotym 

Kluczem Przedsiębiorczości” uhonorowani zostali lokalni przedsiębiorcy tj. Firma „KAAD”  

z Sępólna Krajeńskiego oraz na wniosek Burmistrza Więcborka Firma Zakład Usług 

Elektrycznych „GRABINSKI” z Więcborka /miejsce: Starostwo Powiatowe w Sępólnie 

Krajeńskim/. Następnie Burmistrz wziął udział w uroczystościach pogrzebowych radnego 

trzech kadencji Rady Miejskiej w Więcborku kadencji RM oraz długoletniego Prezesa OSP  

w Sypniewie śp. Stanisława Posieczka /miejsce: Cmentarz Parafialny w Sypniewie/. w tym 

dniu Burmistrz uczestniczył również w zebraniu sprawozdawczym Koła Gospodyń Wiejskich 

w Sypniewie /miejsce: Wiejski Dom Kultury w Sypniewie/. 

24.02.2024 r. – udział we mszy św. i uroczystościach pogrzebowych zmarłej śp. Iwony Szulc, 

żony pracownika Urzędu Miejskiego w Więcborku i Szkoły Podstawowej Nr 1 w Więcborku. 

Następnie Burmistrz uczestniczył w dwóch zebraniach sprawozdawczych: Koła Gospodyń 

Wiejskich w Zakrzewku /miejsce: świetlica wiejska w Zakrzewku/ i Ochotniczej Straży 

Pożarnej w Sypniewie / miejsce; świetlica OSP w Sypniewie/. 
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26/02.2024 r. – udział w zebraniu sprawozdawczym sołectwa Zgniłka /miejsce świetlica 

wiejska sołectwa Zgniłka/. Następnie Burmistrz uczestniczył w Konwencie Powiatu 

Sępoleńskiego /miejsce; sala sesyjna Starostwa Powiatowego w Sępólnie Krajeńskim/ oraz  

w zebraniu sprawozdawczym Koła Gospodyń Wiejskich w Zakrzewskiej Osadzie /miejsce: 

świetlica wiejska sołectwa Zakrzewska Osada/. 

27.02.2024 r. - udział w posiedzeniu połączonych Komisji Rady Miejskiej w Więcborku: 

Budżetu i Finansów, Rolnictwa, Ochrony Środowiska, Infrastruktury Gminnej i Porządku 

Publicznego oraz Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Społecznych /miejsce: Centrum 

Aktywności Seniora w Więcborku/. 

28.02.2024 r. – zwołanie i udział w posiedzeniu Zespołu Zarządzania Kryzysowego  

w związku z zaistniała sytuacją hydrologiczną na terenie gminy Więcbork. W spotkaniu 

udział wzięli; p. Piotr Piłka, Kierownik Gminnej Spółki Wodnej p. Adam Zawieja, Kierownik 

Referatu Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Dróg UM w Więcborku p. Tomasz Fifielski. 

Podczas posiedzenia omówiona została aktualna sytuacja hydrologiczna, jak również kolejne 

działania, które będą podejmowane w celu usuwania zalewisk i awarii urządzeń drenarskich, 

przepustów drogowych oraz zalewanych i podtopionych dróg. Po wstępnych rozmowach  

z Wicewojewoda Kujawsko-Pomorskim w dniu jutrzejszym, tj. 29 lutego 2024 r. skierowane 

zostanie do Wojewody Kujawsko-Pomorskiego stosowne pismo o wsparcie finansowe Gminy 

Więcbork, jak również Gminnej Spółki Wodnej w Więcborku na działania związane z ww. 

czynnikami.   

Ad.7 Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych udzielił Burmistrz Więcborka  

p. Waldemar Kuszewski. 

 

/Odp. na interp. A. Wendy/ 

✓ do końca lutego 2024 r. planuje zorganizować spotkanie dotyczące obecnej sytuacji 

hydrologicznej na terenie gminy Więcbork w celu wypracowania rozwiązań zaradczych 

oraz przeciwdziałania podobnym sytuacjom w przyszłości. W spotkaniu uczestniczyć 

będą przedstawiciele PGW „Wody Polskie” i Gminnej Spółki Wodnej, Przewodniczący 

Rolnictwa, Ochrony Środowiska, Infrastruktury Gminnej i Porządku Publicznego Rady 

Miejskiej w Więcborku p. Stanisław Piłka oraz Za-ca Przewodniczącego tejże Komisji  

p. Andrzej Wenda. 

✓ Do Zarządu Drogowego w Sępólnie Krajeńskim skierowane zostało pismo wraz  

z interpelacją radnego w sprawie remontu drogi powiatowej relacji Sypniewo – 

Borzyszkowo 

 

Pełna treść interpelacji oraz odpowiedzi na interpelacje, w tym odpowiedź z Zarządu 

Drogowego w Sępólnie Krajeńskim dostępna na stronie BIP Gminy Więcbork  

w zakładce „Rada Miejska” /Interpelacje/. 

 

Ad.8 Interpelacje i zapytania radnych. 

 

1. Rady Jacek Kabattek zwrócił się o pilna interwencję w Zarządzie Dróg Powiatowych  

w sprawie uzupełnienia ubytków w nawierzchni drogowej, a dalszej perspektywie 

modernizację drogi powiatowej na odcinku: od wsi Zakrzewek do drogi wojewódzkiej 

189. Na ww. odcinku nie ma ograniczenia prędkości jazdy, a powstałe w trakcie sezonu 

zimowego wyrwy są głębokie i stanowią poważne zagrożenie bezpieczeństwa ruchu 

drogowego.   
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2. Radna Anna Łańska złożyła również interpelację skierowaną do Zarządu Drogowego  

w Sępólnie Krajeńskim, dotyczącą drogi powiatowej przy ul Powstańców Wielkopolskich 

i konieczności wykonania tam prac porządkowych polegających na wycince zakrzewień, 

przycięciu konarów drzew przy poboczach i uprzątnięciu poboczy po wycince, która 

miała miejsce wcześniej.  

 

Skład Rady uzupełnił radny Mateusz Łański – obecnych 13 radnych 

 

Ad.9 Informacja dotycząca stanu bezpieczeństwa publicznego i przeciwpożarowego na 

terenie gminy Więcbork przedstawione zostały przez przedstawicieli: Komendy Powiatowej 

Państwowej Straży Pożarnej w Sępólnie Krajeńskim, Komendy Powiatowej Policji  

w Sępólnie Krajeńskim, Zarządu Gminnego Ochotniczych Straży Pożarnych  

w Więcborku. 

a) Kwestie dotyczące bezpieczeństwa przeciwpożarowego na terenie gminy Więcbork- 

Prezes Zarządu OSP w Więcborku p. Teresa Dropinska – informacja stanowi 

Załącznik Nr 1 do niniejszego Protokołu /do wglądu w biurze RM oraz stronie BIP 

Gminy Więcbork/, 

Przewodnicząca RM otworzyła dyskusję. 

Burmistrz Więcborka zwracając się do zgromadzonych i Druhny Prezes OSP powiedział, że 

z uwagą przysłuchiwał się w przedstawione sprawozdanie. Poniekąd informacje te są mu 

znane z zebrań sprawozdawczych poszczególnych jednostek OSP z terenu gminy Więcbork, 

w których uczestniczył. Podkreślił, że druhowie z wszystkich jednostek OSP z terenu gminy 

Więcbork, to rzesza wspaniałych, zaangażowanych i gotowych nieść pomoc naszym i nie 

tylko naszym mieszkańcom ludzi. Dlatego też mając taką możliwość, raz jeszcze wyraził 

swoją wielką wdzięczność i uznanie dla ich poświęcenia i aktywności. 

Radny Andrzej Wenda mówi, że pełni również funkcje Prezesa OSP w Lubczy i w praktyce 

widzi, to współdziałanie pomiędzy jednostkami, a Gminą Więcbork i odwrotnie. Życzyłby 

sobie, aby takie wzajemne wsparcie i współpraca nadal była. Podziękował Radzie Miejskiej 

za to, że potrafi docenić pracę jednostek OSP i zauważa ich potrzeby.  

Radna Iwona Bonecka stwierdziła, że gminne jednostki OSP, to organy szczególne, 

ponieważ w ich skład wchodzą ochotnicy. W tym kontekście, kiedy myśli się o tych 

wszystkich młodych ludziach, którzy są gotowi do niesienia pomocy, jest to niezwykłe  

i piękne. Poza tym strażacy ochotnicy są w Więcborku widoczni i to także zasługuje na 

pochwałę, że są wszędzie. Można powiedzieć, że wszyscy jesteśmy dumni z naszych 

jednostek OSP. 

Przewodnicząca RM uznała, że główne podziękowania należą się Druhnie Prezes p. Teresie 

Dropinskiej, która trzyma jednostki „mocną ręką” i dzięki temu szczególnemu zaangażowaniu 

w sprawy OSP ich wizerunek, stan posiadania, mobilność i aktywność, jest na tak wysokim 

poziomie, jak jest. Takiego Prezesa Zarządu OSP mogą pozazdrościć nam niejedni, więc za tą 

szczególną dbałość Pani Prezes należą się wielkie słowa uznania i podziękowania. 

Prezes Zarządu OSP podziękowała za miłe słowa podkreślając, że to nie tyle „trzymanie  

w garści”, co dobra współpraca ze strażakami ochotnikami przynosi takie oczekiwane efekty. 

Bycie strażakiem, to przede wszystkim powołanie i pasja, która wymaga od niego gotowości 

o różnych porach dnia i nocy, i w różnych warunkach pogodowych. Biorąc po uwagę te 

szczególne okoliczności i czas reakcji naszych strażaków ochotników od momentu włączenia 
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syreny alarmowej do sygnału wozu bojowego wyjeżdżającego do akcji, można powiedzieć, że 

mamy prawdziwych pasjonatów, bo ten czas reakcji i tempo budzi podziw.    

Przewodnicząca RM zamknęła dyskusję. 

b) Informacja Komendanta Powiatowego Państwowej Straży Pożarnej st. bryg. mgr 

inż. Macieja. – Informacja stanowi Załącznik Nr 2 do niniejszego Protokołu /do 

wglądu w biurze RM oraz stronie BIP Gminy Więcbork/, 

Pytań nie było. 

Przewodnicząca RM ogłosiła dziesięciominutową przerwę w obradach. 

Po przerwie obrady wznowiono 

c) Informacja Komendanta Powiatowego Policji w Sępólnie Krajeńskim insp. Paweł 

Zawada – Informacja stanowi Zał. Nr 3 do niniejszego Protokołu /do wglądu  

w biurze RM oraz stronie BIP Gminy Więcbork/. 

Przewodnicząca RM otworzyła dyskusję. 

Radna Iwona Bonecka zapytała, czy w toku działań, o których mówił Komendant, 

rozpoznaje się przypadki narkomanii, w tym na ile powiat sępoleński w związku i gmina 

Więcbork są zagrożone tym negatywnym zjawiskiem. Radna chciała też wiedzieć, czy służby 

mają kontrolę i na ile, nad środowiskiem dealerów narkotykowych, czy prowadza działania 

rozpoznawcze w tym zakresie i na ile są one skuteczne.  

Komendant Powiatowy Policji odpowiedział, że w każdych działaniach, w tym również, 

w działaniach funkcjonariuszy pionu Kryminalnego, kładziony jest nacisk na kwestie 

narkotykowe. Jest świadomość i doświadczenie niejednokrotnie wskazuje na to, że 

przestępczość narkotykowa, mają powiązania z innymi kategoriami przestępstw. Osoby, które 

potrzebują środków na narkotyki, niejednokrotnie popełniają też inne przestępstwa, chociażby 

przeciwko mieniu. Prowadzone są określone czynności, o których niestety nie może mówić, 

ale tak jest to na pewno sfera, którą policja monitoruje.  

Radna Bonecka przyjęła, że z roku na rok Policja podejmuje jakieś działania  

w przedmiotowym kierunku. Pytała, zatem, czy według statystyk, to zjawisko się narasta.  

Komendant Powiatowy Policji powiedział, że jeżeli radna jest zainteresowana tym aspektem 

działań Policji, to oczywiście w kolejnej tego typu informacji, zawarte zostaną dane z tego 

zakresu w porównaniu do lat poprzednich. 

Przewodnicząca RM kontynuując wątek, dotyczący rozpowszechniania i zażywania środków 

odurzających mówiła, że z tego, co się słyszy bardzo mocno problem ten rozwija się  

w szkołach. Tak na prawdę nie chodzi tyle o statystyki, a o przedstawienie z, jaką skalą tego 

problemu obecnie się mierzymy na trenie gminy Więcbork. Sygnały są alarmujące i są też 

informacje o grupach młodych ludzi, u których wiadomo, że można te zakazane środki nabyć. 

Radna pytała, czy Policja również ma taką wiedzę, a jeżeli tak, to jak ją wykorzystuje. Wiele 

się również słyszy o tym, że liczne akty wandalizmu dokonywane przez młodych ludzi, 

którzy są niekoniecznie pod wpływem alkoholu, a w dużej mierze właśnie pod wpływem 

narkotyków.     

Komendant Powiatowy Policji wskazał, że oczywiście służby w tym zakresie działają. 

Problem narkotykowy nie dotyczy tylko gminy Więcbork, czy powiatu sępoleńskiego i jest to 
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zagadnienie, do którego policja w całej Polsce podchodzi z pełnym zaangażowaniem i te 

środowiska przestępcze młodych ludzi rozpoznaje, również tych uczących się jeszcze  

w szkołach. Działania obejmują wyłapywanie dealerów i zatrzymywanie substancji 

zakazanych, tak, aby nie trafiały one do młodych ludzi. Poza tym w szkołach prowadzone są 

działania profilaktyczne polegające na organizowaniu spotkań o tej właśnie tematyce. 

Radna Beata Kopta prosiła o podanie, jaki jest obecnie skład osobowy Posterunku Policji  

w Więcborku. Przyznała, że pyta o to, ponieważ policja jest mało widoczna w mieście. Zbliża 

się sezon wiosenny, zaraz potem rozpocznie się sezon letni i w bliskiej perspektywie nastąpi 

też oddanie do użytku nowego obiektu sportowo-rekreacyjnego na plaży miejskiej, tj. 

skateparku. Dotychczasowym głosem Rady wnioskującym o zwiększoną ilość patroli 

pieszych na terenie miasta, był śp. Stanisław Wegner i ten postulat jest cały czas aktualny. Za 

chwilę policja wnioskować będzie o dodatkowe środki na sezon letni, ale tak naprawdę patroli 

pieszych i policji w mieście nie widać. Radna pytał, czy problem leży w składzie osobowym 

Posterunku, czy policjanci mają tak szeroki inny zakres obowiązków, który uniemożliwia im 

prowadzenie tej formy służby. 

Przewodnicząca RM dołączając do głosu przedmówczyni zauważyła, że przejazd 

samochodu policyjnego przez miasto z dwójką mundurowych w środki nie daje absolutnie 

nic. Ludzie nie widza policji w mieście i z tego, co się słyszy, nie mają też potrzebnego,  

i oczekiwanego poczucia bezpieczeństwa. Pojawiły się grupki młodych ludzi 

przemieszczających się po terenie Więcborka, podobno nawet z niebezpiecznymi narzędziami 

w postaci maczet, które zaburzają spokój mieszkańców i powodują, że w porze wieczornej 

strach jest wyjść z domu. Ci młodzi ludzie są zaczepni i aroganccy, bez zahamowań, często 

dochodzi do rękoczynów, pobić, itp. W miejscach spotkań tych grup często dochodzi do 

pijaństwa i pozostawienia dużego bałaganu. Można powiedzieć, że w sferze bezpieczeństwa 

w gminie Więcbork dzieje się źle.   

Komendant Powiatowy Policji podał, że stan zarówno powiatowej policji, jak  

i Posterunku Policji w Więcborku osłabiony został w ubiegłym roku poprzez odejścia części 

funkcjonariuszy na emeryturę. W związku z powyższym do służby przyjęto nowych 

mundurowych, ale ci wpierw zobligowani są do przejścia półrocznego przeszkolenia,  

a następnie trzymiesięcznej adaptacji zawodowej, co powoduje, że tych funkcjonariuszy  

w pewnym okresie w bezpośredniej służbie na terenie powiatu i gminy Więcbork nie ma. 

Obecnie jesteśmy pod koniec tego procesu, wiec w niedługim czasie kadra powinna zostać  

w pełni uzupełniona. Jeżeli chodzi o te niebezpieczne miejsca, na które wskazała 

Przewodnicząca RM, to oczywiście policjanci starają się w nich pojawiać. Oczywiście 

przyznał też rację Przewodniczącej RM, że lepsza i skuteczniejsza jest służba piesza - 

bezpośrednia w rejonie, o czym policjanci są instruowani. Radiowóz powinien służyć do 

przemieszczania się w terenie z jednego do drugiego miejsca zagrożenia, natomiast prawda 

jest taka, że niejednokrotnie braki tych funkcjonariuszy, którzy się szkolą powodują, że ci 

pozostający w służbie, są kierowani przez dyspozytorów w miejsce zdarzeń, interwencji, itp.  

i wówczas realnie przez, to miasto tylko przejeżdżają. Komendant zapewnił, że wszystko 

powinno wrócić do normy, kiedy stan osobowy Posterunku będzie kompletny.  

Radna Natasza Ksobiak zastanawiała się różnicą w przedstawionej statystyce liczby 

wystawionych mandatów - w roku 2022 wyższa, niższa w roku 2023. Dociekała, z czego ta 

rozbieżność może wynikać. Czy na społeczeństwo zadziałał efekt prewencyjny, czy wynika to 

z braków kadrowych w policji.  

Komendant Powiatowy Policji stwierdził, że nie potrafi odpowiedzieć na to pytanie, bo to 

kwestia odpowiednich służ. Zauważył jednak, że tak na prawdę środków prawnych 
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zastosowanych przez policjantów jest łącznie więcej niż w roku ubiegłym. W roku 2023 było 

ich 1458 do 1430 w roku 2022. Rzeczywiście mandatów jest mniej, więcej jest pouczeń, ale 

w tym zakresie istotne jest, jakiego typu były, to zdarzenia. Generalnie, to policjant 

interweniujący decyduje na miejscu, jaką formę zastosować, tj., czy w danym momencie 

wystawić mandat, czy wystarczającym będzie jedynie pouczenie.  

Radna Brygida Migawa pytała, czy funkcjonariusze policji wymieniają się pomiędzy 

posterunkami, i miała tu na myśli policjantów z Więcborka i policjantów z Kamienia 

Krajeńskiego. 

Komendant Powiatowy Policji wskazał, że taka sytuacja może nastąpić, aby terenie na 

powiatu zapewnić należyte bezpieczeństwo. Jeżeli chodzi o Więcbork, to zarządza się raczej 

tak, aby ten patrol był skoordynowany tylko w Więcborku, jako, że jest to miasto i gmina, 

określony obszar i ilość mieszkańców. Niemniej są przypadki, gdzie te służby, są łączone, 

zatem ta pewna wymienność, co do pełnienia miejsca służby zachodzi.  

Radna Bonecka pytała ilu policjantów pracuje w Posterunku Policji w Więcborku i czy tą 

liczebność można zmienić.  

Komendant Powiatowy Policji podał, że etatowo pracuje 17 funkcjonariuszy i oczywiście 

liczebność tą zawsze można zwiększyć. Pozostaje w tym zakresie jedynie kwestia analizy 

zagrożeń i podjęcia odpowiednich decyzji. Należy jednak pamiętać, że liczba tych 

funkcjonariuszy też jest ograniczona i, żeby przydzielić chciałby do Więcborka, trzeba ich 

wziąć z innych miejsc lub pozyskać z innych dostępnych zasobów.  

Przewodnicząca RM poruszyła także sprawę telefonów udostępnionych na stronie 

posterunku do konkretnych dzielnicowych. W wykazie widnieje ich bodajże czterech, ale 

„konia z rzędem” temu, kto się do nich dodzwoni.      

Komendant Powiatowy Policji powiedział, że telefony do dzielnicowych wskazane są na 

stronie internetowej i aplikacji „Moja Komenda” i są to telefony do funkcjonariuszy, którzy  

w służbie. Na pewno powinni oni oddzwonić, tym bardziej, że okresowo skrzynki e-mail, czy 

telefony sprawdza Komenda Wojewódzka. Może się zdarzyć tak, że telefon nie zostaje 

odebrany, bo funkcjonariusz nie jest w służbie. Służby są ośmiogodzinne, a nie dwunasto, czy 

dwudziestoczterogodzinne i to też należy w tym zakresie uwzględnić. Na sali obecny jest 

Kierownik Posterunku, który poproszony zostanie o przypomnienie funkcjonariuszom  

o obowiązku odbierania telefonów, czy też oddzwaniania na wcześniej nieodebrane 

połączenie.   

Przewodnicząca RM wskazała, że zapytała o to nie bez powodu, gdyż sama dzwoniła do 

czterech wskazanych dzielnicowych i ani jeden nie odebrał, ani nie oddzwonił. Kontynuując 

radna mówiła również o monitoringu miejskim i o tym, że swego czasu policja sugerowała, 

aby dla zwiększenia skuteczności pracy służb, kamery pojawiły się w całej gminie. Dziś 

kamery zamontowane są w różnych miejscach, ale wydaje się, że policja ich potencjału  

w pełni nie wykorzystuje. Sugestywnym przykładem jest pożar części choinki w centrum 

miasta. Wszyscy w Więcborku, kto jest sprawcą, policja dysponuje obrazem z monitoringu,  

a sprawcy nie można wykryć. 

Komendant Powiatowy Policji stwierdził, że jeżeli mówimy o uszkodzeniach mienia, to 

kwestią zasadniczą jest umyślność działania osób. Abstrahując od tego konkretnego 

postępowania, należy mieć na względzie to, iż aby przypisać komuś winę, to musi wystąpić 

element umyślności działania.    
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Przewodnicząca RM wskazała, że zna treść postanowienia Prokurator w tej sprawie, ale jej 

pytanie dotyczyło, możliwości udowodnienia komuś ewidentnej winy.  

Komendant Powiatowy Policji mówił, że nie będzie komentować decyzji Prokuratora, bo 

nie jest do tego upoważniony. Raz jeszcze powtórzył, że żeby przestępstwo uszkodzenia 

mienia mogło być karane, musi nastąpić umyślność działania sprawcy.   

Burmistrz Więcborka podsumowując dyskusję powiedział, że jeżeli chodzi o bezpośrednią 

współprace z funkcjonariuszami policji, to uważa, że jest ona na dobrym poziomie i nie ma do 

tego większych zastrzeżeń. Natomiast braki kadrowe, o których wspominał Komendant 

odbijają się szerokim echem i określonym postrzeganiem przez mieszkańców kwestii 

bezpieczeństwa. W konsekwencji wyraża się to, w tym, o czym wspomniała Przewodnicząca 

RM i radne RM. To też bezpośrednio wpływa na wizerunek działań policji. Kluczowym jest, 

zatem sprawa uzupełnienia braków kadrowych i realne pojawienie się funkcjonariuszy na 

patrolach, szczególnie na patrolach pieszych, o czym wielokrotnie już rozmawiano. 

Samorządowcy są tez po to, aby działać w imieniu mieszkańców, w tym również w sprawach 

zapewniających im poczucie bezpieczeństwa. Burmistrz uznał, że pokłosiem braków 

kadrowych w policji jest wzrost uszkodzeń mienia, które ostatnio miały miejsce na terenie 

gminy, dlatego też apelował o jak najszybsze zapewnienie właściwej obsady funkcjonariuszy 

w służbie i na patrolach. Kończąc, podziękował Komendantowi Powiatowemu i za jego 

pośrednictwem również Komendantowi Wojewódzkiemu Policji, za coroczne wsparcie 

Gminy Więcbork poprzez dodatkowe patrole policji w okresie sezonu letniego z Oddziałów 

Prewencji Policji. W tym roku również Gmina Więcbork zwróci się o taką pomoc i liczy na 

to, że wniosek ten zostanie uwzględniony. 

 

Ad.10 Sprawozdanie z działalności sołectw gminy Więcbork w zakresie realizacji funduszów 

sołeckich oraz aktywności kulturalnej w roku 2023 przedstawiła Inspektor UM  

w Więcborku p. Magdalena Starzecka. 

 

Fundusz sołecki na 2023 rok wynosił: 611 898,36 zł  

 

W ramach posiadanych funduszy sołectwa na remonty dróg gminnych na terenie sołectw, 

budowę chodników i miejsc postojowych została przeznaczona kwota 325 019,47 zł. ( Dla 

porównania w 2022r. wydano o 1 371 zł więcej.)  Kwota ta stanowi ponad połowa całej 

kwoty funduszu sołeckiego.   

 

Dokumentacje techniczne wiązane z budową dróg i chodników (Sołectwo Borzyszkowo i 

Witunia) 25 000,00 zł. (W 2022r.– 11 800,00 zł).  

 

Tylko jeno sołectwo zakupiło lampę solarną wraz z montażem tj. Sypniewo przeznaczając na 

ten cel kwotę 14 000,00 zł (w 2022 – 8 tys. zł) 

 

Doposażenie członków  OSP – w kwocie 10 855,91 zł  zostały przeznaczone na doposażenie 

w odzież i sprzęt OSP w Sypniewie, Zakrzewku, Jastrzębcu i Runowie kraj.( w 2022 - 13 tys. 

zł) 
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Na remonty i doposażenie świetlic, w tym zakup mebli, niezbędnego sprzętu, stołów, krzeseł 

art. AGD, materiałów remontowo – budowlanych przeznaczono 80 543,91 zł (2022- nieco 

ponad 77 tyś. zł) 

 

Na remonty i doposażenie placów zabaw i boisk o 14 tysięcy więcej niż w 2022r. – tj. 

44 013,47 zł – W minionym roku odbyło się także uroczyste otwarcie nowego placu zabaw w 

Borzyszkowie. 

 

Na narzędzia, paliwo i środki do utrzymania estetyki terenów zielonych, krzewy, rośliny, 

nawozy, Sołectwo Śmiłowo zakupiło kosę spalinową przeznaczono niemal identyczną kwotę 

jak w roku poprzednim.  – 17 952,53 zł. 

 

Doposażenie szkół i przedszkoli w ramach funduszy sołeckich to kwota  10 753,28 zł ( w 

2022r. ok 8 tyś.) 

- Sołectwa Borzyszkowo, Czarmuń, Puszcza i Runowo Krajeńskie wsparły Szkołę 

Podstawową w Runowie Krajeńskim – łącznie przeznaczając na zakup monitoringu – 4150 zł. 

- - Szkoła Podstawowa w Zakrzewku otrzymałam wsparcie w zakupie elementu na plac 

zabaw od sołectwa Zakrzewska Osada w kwocie 2000 zł, oraz na zakup wózka do malowania 

linii na boisku w kwocie 1000 zł od sołectwa nowy Dwór. Pozostałe środki zostały 

przeznaczone na zakup pomocy dydaktycznych oraz upominków świątecznych i z okazji dnia 

dziecka.   

 

Na terenie sołectw odbyło się znacznie więcej spotkań integracyjnych, pikników oraz 

festynów dla mieszkańców sołectw niż w roku ubiegłym. Jak co roku odbył się Turniej 

Sołectw tym razem w Sołectwie Puszcza, którego drużyna w 2022r. zajęła pierwsze miejsce. 

Zawody każdego roku łączą społeczność całej gminy w zmaganiach sportowych. Na starcie 

zawodów stanęło 9 drużyn: Borzyszkowo, Dalkowo, Górowatki, Jastrzębiec, Lubcza, 

Pęperzyn, Puszcza, Runowo Krajeńskie oraz Zabartowo. Zwycięzcą turnieju zostało 

Sołectwo Lubcza, które w bieżącym roku będzie gospodarzem sportowych zmagań 

sąsiedzkich. Ogromne podziękowania dla Pani Aleksandry Łaty za zaangażowanie i 

przygotowanie Turnieju . 

 

Po raz pierwszy w Suchorączku odbył się Turniej Kół Gospodyń Wiejskich, do rywalizacji 

stanęły przedstawicielki 14 kół z terenu Gminy Więcbork. Świetna zabawa sprawiła, że 

wydarzenie to na stał wpisze się w kalendarz imprez a kolejne odbędzie się w Sołectwie 

Sypniewo.  

Tradycyjnie w Sypniewie odbyła się Sypniewska Parafiada, która jak co roku zgromadziła 

mieszkańców Sypniewa i okolic. Organizatorzy przygotowali dużo atrakcji i zaprosili 

wszystkich na rodzinny piknik. Piękna pogoda wsparła organizatorów i zachęcała do 

integracji.  

Dnia 9 września 2023 roku w Sołectwie Suchorączek odbyły się Dożynki Gminno – 

Parafialne – Święto Plonów. Mieszkańcy Suchorączka dołożyli wszelkich starań, aby tego 

dnia wszystko było zapięte na przysłowiowy ostatni guzik. Upiększanie wsi na dożynki 

rozpoczęli już kilka dni wcześniej, a to, co przygotowali cieszyło oko przyjezdnych. 

Przystrojone bele słomy, kukły, ozdobione ciągniki a nawet śmieszne scenki – pomysłowość 

dekoracji robiła wielkie wrażenie. Zarówno Sołtys, członkowie rady sołeckiej Panie z KGW 

oraz mieszkańcy zadbali, aby ten dzień był wyjątkowy. Serdeczne podziękowania za 

zaangażowanie i poświęcony czas.  
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Nie zabrakło obchodów Dnia Matki, Dnia Dziecka czy spotkań Mikołajkowych dla dzieci 

oraz Świątecznych spotkań dla seniorów.  

Koniec roku obfitował w bardzo ważne wydarzenia dla trzech sołectw, związane z dużymi 

inwestycjami mianowicie:  

 

W dniu 25 listopada 2023 r. uroczyście została otwarta przebudowana świetlica wiejska w 

Pęperzynie Uroczystość otwarcia połączona była z piknikiem terapeutyczno – 

prozdrowotnym. Zadanie inwestycyjne pn.: „Przebudowa i rozbudowa świetlicy wiejskiej we 

wsi Pęperzyn wraz z niezbędną infrastrukturą techniczną oraz zagospodarowaniem terenu 

przyległego” została dofinansowana z Rządowego Funduszu Polski Ład: Program Inwestycji 

Strategicznych (Nr Edycja3PGR/2021/3030/Polski Ład) oraz ze środków Rządowego 

Funduszu Inwestycji Lokalnych.  Koszt inwestycji wyniósł: 759.955,77 zł.  

 

W dniu 2 grudnia 2023 r. uroczyście została otwarta przebudowana świetlica wiejska w 

miejscowości Jeleń. Zadanie inwestycyjne pn.: „Przebudowa i rozbudowa świetlicy wiejskiej 

we wsi Jeleń wraz z niezbędną infrastrukturą techniczną oraz zagospodarowaniem terenu 

przyległego” została dofinansowana z Rządowego Funduszu Polski Ład: Program Inwestycji 

Strategicznych (Nr Edycja3PGR/2021/3030/Polski Ład).  

Koszt inwestycji wyniósł: 597.000,00 zł. 

W dniu 16 grudnia 2023 r. uroczyście została otwarta nowo wybudowana świetlica wiejska w 

Wituni. Zadanie inwestycyjne pn.: „Budowa budynku świetlicy wiejskiej we wsi Witunia 

wraz z niezbędną infrastrukturą techniczną oraz zagospodarowaniem terenu przyległego” 

została dofinansowana z Rządowego Funduszu Polski Ład: Program Inwestycji 

Strategicznych (Nr Edycja3PGR/2021/3030/Polski Ład) oraz ze środków Rządowego 

Funduszu Inwestycji Lokalnych. 

Koszt inwestycji wyniósł: 1.893.705, 00 zł. 

 

Sołectwa Dalkowo, Nowy Dwór, Lubcza oraz Witunia zorganizowały wycieczki edukacyjno 

– krajoznawcze dla mieszkańców sołectw.  Na organizację spotkań integracyjnych, 

kulturalnych i wycieczki sołectwa przeznaczyły razem 83 101, 56 zł, w 2022r. – było to 

niespełna 82 tyś. zł.  

 

Podziękowania dla Koła Gospodyń Wiejskich „Suchorączanki” z Suchorączka za 

Reprezentację Gminy Więcbork podczas Powiatowej Wystawy Stołów Wielkanocnych dnia 1 

kwietnia 2023 roku na hali sportowej w Szkole Podstawowej nr 1 im. Polskich Noblistów w 

Więcborku oraz dla KGW Jelenianki za reprezentowanie Gminy 16 grudnia na Powiatowej 

Wystawie Stołów Wigilijnych. 

Podziękowania dla Kół Gospodyń Wiejskich za czynny udział w VII Powiatowych Targach 

Ogrodniczo-Rolniczych w Sypniewie oraz Jarmarku Mikołajkowym - prezentując regionalne 

stroje oraz przepyszne tradycyjne potrawy.  

Sołectwu Śmiłowo za pomoc w organizacji Biegu Pamięci Karolewo – Więcbork poprzez 

udostępnienie świetlicy i miejsca wydawana wody.  
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Kończąc wystąpienie Inspektor UM w Więcborku podziękowała wszystkim sołtysom za 

współpracę w roku 2023. 

Szczegółowy wykaz realizacji funduszów sołeckich stanowi Załącznik Nr 4 do 

niniejszego Protokołu – do wglądu w biurze RM oraz stronie BIP Gminy Więcbork. 

Burmistrz Więcborka podziękował Inspektor UM za przedstawienie zwięzłej informacji 

dotyczącej działań wynikających z aktywności poszczególnych sołectw na terenie gminy 

Więcbork. Jest to zaledwie skrawek działań w porównaniu to tego, jak wielką pracę sołtysi 

wykonali w roku 2023 za co bardzo serdecznie wszystkim im chciałby podziękować. Za 

wszystkie inicjatywy, zaangażowanie i podejmowane wyzwania na rzecz nie tylko 

konkretnych sołectw, ale również na rzecz mieszkańców całej gminy Więcbork. Samorząd 

jest dumny z takich przedstawicieli w terenie i cieszy się z ich przedsiębiorczości oraz 

zaradności. Podziękowania i wyrazy uznania, za pośrednictwem sołtysów, Burmistrz 

skierował również do członków rad sołeckich i mieszkańców sołectw. 

Przewodnicząca RM w imieniu Rady Miejskiej w Więcborku również podziękowała za 

prace wszystkim sołtysom. Można powiedzieć, że sołectwa naszej gminy, KGW, OSP  

i sołtysami stoją. Podziękowania należą się wszystkim. Radni uczestniczą w wielu 

spotkaniach, zebraniach i imprezach organizowanych w sołectwach gminy Więcbork i tam 

zawsze są wszyscy spięci, gotowi, przygotowani i zawsze na wszystkich można liczyć. 

Współpraca ze wszystkimi sołtysami układa się wzorowo. Podziękowania należą się za ciężką 

pracę na rzecz gminy Więcbork.  

Ad.11 Projekt uchwały w sprawie przyjęcia stanowiska dotyczącego protestów rolniczych 

przeciwko destabilizacji rynku rolnego wywołanego importem zboża i produktów rolno-

spożywczych z Ukrainy”, przedstawił Burmistrz Więcborka p. Waldemar Kuszewski. 

 

Inicjatorem wywołania przedmiotowej uchwały byli radni Rady Miejskiej w Więcborku oraz 

Burmistrz Więcborka, a impulsem do podjęcia tego działania była obecna sytuacja na rynku 

rolnym, która wywołała liczne i radykalne akcje protestacyjne środowisk rolniczych. 

 

Treść stanowiska: 

 

„Zaniepokojeni sytuacją ekonomiczną wytwórców żywności w Polsce, solidaryzując się  

z protestującymi polskimi rolnikami, Radni Rady Miejskiej w Więcborku wraz  

z Burmistrzem Więcborka, idąc śladem przyjętego dnia 27 lutego stanowiska Sejmiku 

Województwa Kujawsko-Pomorskiego, przyjmujemy niniejsze stanowisko. Radni rozumieją 

w pełni postulaty rolników, dotyczące konieczności poprawy warunków ekonomicznych 

prowadzenia działalności rolniczych oraz zabezpieczenia rynku rolnego Polski i Unii 

Europejskiej przed wprowadzaniem nieuprawnionych produktów. Radni Rady Miejskiej w 

Więcborku oczekują od Rządu i Komisji Europejskiej natychmiastowych rozwiązań 

satysfakcjonujących rolników oraz przystąpienie do wspólnego z rolnikami opracowania 

założeń Wspólnej Polityki Rolnej Unii Europejskiej. Drastyczne pogorszenie efektywności 

gospodarki rolnej jest w dużej mierze skutkiem toczącej się od dwóch lat wojny w Ukrainie, 

która zmieniła globalny rynek produktów rolnych. Pomoc demokratycznych społeczności 

Europy, ich solidarność we wspieraniu walczącej Ukrainy o jej prawo do wolności  

i europejskich wartości, zaplanowane w dobrej wierze, niestety doprowadziły również do 

licznych nadużyć, skutkujących wprowadzeniem do obrotu na terenie Unii Europejskiej 

nieuprawnionych produktów rolnych pochodzących z Ukrainy. Doprowadziło to do sytuacji, 

gdy pośrednio, ale w bardzo dużym wymiarze, to europejscy rolnicy, a wśród nich  
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w największym stopniu – polscy rolnicy, ponoszą koszty udzielanego Ukrainie wsparcia. 

Niezadowolenie wśród europejskich rolników jest powszechne, co dowodzi wielu 

systemowych błędów, popełnionych nie tylko w obszarze współpracy z Ukrainą, ale także na 

etapie projektowania i realizacji założeń aktualnej Wspólnej Polityki Rolnej. Województwo 

Kujawsko-Pomorskie prezentuje szczególną pozycję w Polsce pod względem potencjału 

produkcji rolnej. Dzięki bardzo wysokiej kulturze rolnej, pracowitości tutejszych gospodarzy, 

ich wysiłkowi w kierunku modernizacji gospodarstw, pomimo coraz bardziej 

niesprzyjających warunków naturalnych, Kujawsko-Pomorskie ma bardzo duży wkład  

w zabezpieczenie potrzeb żywnościowych Polaków, a jego rolnictwo należy do 

najnowocześniejszych w Polsce. Radni Rady Miejskiej w Więcborku zaniepokojeni sytuacją 

w rolnictwie, jednej z głównych dziedzin naszej gospodarki i jednego z najlepszych w kraju 

apelują do rządu o jak najszybsze zajęcie się problemem. W odpowiedzi na protesty rolników 

w kraju i Unii Europejskiej przeciwko nadmiernemu importowi zbóż i artykułów rolno-

spożywczych z Ukrainy oraz rygorom stawianym naszym rolnikom w ramach europejskiego 

Zielonego Ładu, domagamy się skoordynowania działań doraźnych, takich jak: 

monitorowanie i śledzenie GPS transportów, wprowadzenie mechanizmu kaucyjnego, 

kontroli fitosanitarnych i antydumpingowch, ustanowienie cen referencyjnych 

gwarantowanych, obowiązkowego skupu produktów rolnych od rolników z Unii Europejskiej, 

powołanie Rolniczego Funduszu Rekompensacyjnego oraz wystąpienie do Komisarza do 

Spraw Rolnictwa Unii Europejskiej o rewizję założeń Zielonego Ładu i wymagań z tym 

związanych. Aby uporządkować, ustabilizować rynek rolny w Polsce należy niezwłocznie 

opracować działania długoterminowe, rozbudować infrastrukturę: tranzytową, portową, 

magazynową. Bez niej trudno będzie rozwiązać konflikt rolno-spożywczy między Ukrainą a 

Unią Europejską, a w przyszłości także - przyjąć Ukrainę do Unii. Polska, ze względu na 

swoje położenie, powinna stać się głównym pośrednikiem w eksporcie produktów rolno-

spożywczych z Ukrainy, chroniąc tym samym rynek krajowy oraz Unii Europejskiej i 

czerpiąc jednocześnie znaczące dochody z handlu. Dlatego Radni Rady Miejskiej w 

Więcborku, za Sejmikiem Województwa Kujawsko-Pomorskiego apelują o: • podjęcie 

działań mających na celu jak najszybsze uspokojenie niepokojów społecznych wśród 

rolników poprzez zaproponowanie rozwiązań realizujących postulaty możliwe do 

natychmiastowego spełnienia, • skuteczne zapobieżenie niekontrolowanemu napływowi i 

dystrybucji na terenie Unii Europejskiej produktów rolnych pochodzących z krajów 

zewnętrznych, • zmianę założeń aktualnie realizowanej polityki rolnej prowadzonej na terenie 

Unii Europejskiej w kierunku zagwarantowania stabilności i przewidywalności prowadzenia 

produkcji rolnej, w tym przede wszystkim zapewnienia odpowiedniego poziomu 

dochodowości dla rolników, • przyjęcie generalnej zasady, że wszelkie zmiany w zakresie 

polityki rolnej realizowanej na terenie Polski w ramach Wspólnej Polityki Rolnej Unii 

Europejskiej, muszą być konsultowane ze środowiskami rolniczymi, a następnie realizowane 

z zachowaniem okresów przejściowych, za pomocą zachęt, a nie rozwiązań przymusowych, • 

zweryfikowanie założeń europejskiego Zielonego Ładu w kierunku racjonalizacji oczekiwań 

stawianych sektorowi rolnemu – nie do zaakceptowania jest sytuacja, gdy zbyt szybkie i zbyt 

restrykcyjne ich wdrażanie będzie stanowiło nie tylko zagrożenie dla ekonomicznego bytu 

gospodarstw, ale wręcz niosło zagrożenie dla bezpieczeństwa żywnościowego Europy  

i zwiększało zależności i wspierało inne kraje, w których reguły te nie są przestrzegane, • 

właściwe zaprogramowanie polityki rolnej w przyszłości, uwzględniające zmianę założeń 

płatności bezpośrednich, gwarantujących wytwórcom żywności wysoką jakość życia oraz 

możliwość ciągłego podnoszenia konkurencyjności prowadzonej działalności, • 

wprowadzenie dopłat dla rolników z tytułu utraconych dochodów ze sprzedaży płodów 

rolnych oraz podwyższonych kosztów zakupu środków produkcji, • zbudowanie trwałych 

podstaw infrastrukturalnych dla zapewnienia bezpieczeństwa żywnościowego Polski, poprzez 
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rozwój infrastruktury portowej, magazynowej, transportowej, dla zapewnienia możliwości 

szybkiej reakcji w sytuacjach kryzysowych. Rada Miejska w Więcborku podkreśla, że 

wszelkie działania naprawcze możliwe do zastosowania już w ramach obecnie realizowanej 

polityki rolnej Unii Europejskiej powinny być wprowadzone niezwłocznie, stanowiąc 

jednocześnie część kompleksowego pakietu działań, który będzie się składał na nową 

Wspólną Politykę Rolną, realizowaną po roku 2027”. 

 

Projekt nie wywołał dyskusji. 

 

 

Przewodnicząca RM zarządziła głosowanie. 

Na sali 13 radnych 

Za głosowało - 13 radnych 

Przeciwnych - 0 radnych 

Wstrzymało się od głosu - 0 radnych 

 

Zestawienie głosowania imiennego stanowi Załącznik do Protokołu i dostępne jest na 

stronie BIP Gminy Więcbork (zakładka: sesje Rady Miejskiej w Więcborku kadencja 

2018-2024  

Ad. 12 Projekt uchwały w sprawie określenia zasad udzielania dotacji na prace 

konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytkach wpisanych do rejestru 

zabytków lub znajdujących się w gminnej ewidencji zabytków, położonych na terenie Gminy 

Więcbork w ramach Rządowego Programu Odbudowy Zabytków, omówił również 

Burmistrz Więcborka p. Waldemar Kuszewski.  

 

Projekt uchwały jest radnym znany, gdyż przedmiotowa uchwał została podjęta przez radnych 

w miesiącu styczniu. Regionalna Izba Obrachunkowa w ramach swojego nadzoru nad 

uchwałami wszczęła postępowanie nadzorcze względem zapisów zawartych w akcie. Organ 

neguje zapis w §4 ust. 4 mówiący, że wniosek o udzielenie dotacji należy składać  

w odpowiedzi na nabór ogłoszony przez Burmistrza Więcborka i stoi na stanowisku, że jest to 

jeden z elementów zasad udzielania dotacji i jako taki nie może zostać przeniesiony na organ 

wykonawczy. Dlatego też w obecnie przedstawionym radnym projekcie §4 ust. 5 brzmi, cyt.: 

„Wniosek o udzielenie dotacji należy składać w terminie do 30 kwietnia 2024 r.,  

w odpowiedzi na nabór ogłoszony przez Burmistrza Więcborka” - koniec cytatu. Nastąpiła 

również korekta w jednym z załączników do projektu uchwały, w którym doprecyzowuje się, 

że cyt.: „oświadczenie o otrzymanej pomocy de minimis powinno być w okresie trzech lat 

poprzedzających ubieganie się o pomoc. 

Pytań nie wniesiono. 

Przewodnicząca RM poprosiła o przedstawienie opinii Komisji do projektu uchwały.  

Opinia połączonych Komisji do projektów uchwał podatkowych: Budżetu i Finansów, 

Rolnictwa, Ochrony Środowiska, Infrastruktury Gminnej i Porządku Publicznego oraz 

Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Społecznych – pozytywna 

 

Przewodnicząca RM zarządziła głosowanie. 
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Na sali 13 radnych 

Za głosowało - 13 radnych 

Przeciwnych - 0 radnych 

Wstrzymało się od głosu - 0 radnych 

 

Zestawienie głosowania imiennego stanowi Załącznik do Protokołu i dostępne jest na 

stronie BIP Gminy Więcbork (zakładka: sesje Rady Miejskiej w Więcborku kadencja 

2018-2024  

 

Ad.13-14 Projekty uchwał finansowych Gminy Więcbork omówiła Skarbnik Gminy 

Więcbork p. Alina Kruk. 

 

a) w sprawie zmian budżetu Gminy Więcbork na rok 2024, 

 

Zmiany dotyczyły: 

 

1. Zmiany w planie dochodów i wydatków budżetowych dokonano na podstawie pisma 

Wojewody Kujawsko – Pomorskiego nr WFB.I.3120.1.28.2024 z dnia 13 lutego 2024 r. 

Niniejszym pismem Wojewoda ustalił plan dotacji (§2010) w rozdz. 75011 na kwotę 

337.389,00 zł (tj. zwiększył dotychczasowy plan o kwotę 23.689,00 zł). W planie 

finansowym wydatków budżetu zmiany ujęte zostały w §4010, §4110, §4120, §4210, §4260, 

§4270 i §4440. 

2. Zmiany w planie dochodów i wydatków budżetowych dokonano na podstawie pisma 

Wojewody Kujawsko – Pomorskiego nr WFB.I.3120.1.28.2024 z dnia 13 lutego 2024 r. 

Niniejszym pismem Wojewoda ustalił plan dotacji (§2010) w rozdz. 85203 na kwotę 

1.266.432,00 zł (tj. zwiększył dotychczasowy plan o kwotę 32,00 zł). W planie finansowym 

wydatków budżetu zmiany ujęte zostały w §4210. 

3. Zmiany w planie dochodów i wydatków budżetowych dokonano na podstawie pisma 

Wojewody Kujawsko – Pomorskiego nr WFB.I.3120.1.28.2024 z dnia 13 lutego 2024 r. 

Niniejszym pismem Wojewoda ustalił plan dotacji (§2030) w rozdz. 85219 na kwotę 

252.315,00 zł (tj. zwiększył dotychczasowy plan o kwotę 4.315,00 zł). W planie finansowym 

wydatków budżetu zmiany ujęte zostały w §4010. 

4. Zmiany w planie dochodów budżetowych dokonano na podstawie pisma Ministra 

Finansów nr ST3.4750.2.2024 z dnia 7 lutego 2024 r. Niniejszym pismem Minister ustalił 

ostateczny plan: 

 

• subwencji oświatowej dla Gminy Więcbork na rok 2024, który wynosi 17.630.488,00 zł 

(tj. zwiększył o kwotę 2.217.626,00 zł). Po stronie wydatków zwiększeniu uległ plan 

finansowy w dziale 801., 

 

• subwencji rozwojowej dla Gminy Więcbork na rok 2024 który wynosi 680.986,00 zł i 

zostanie przeznaczony na zwiększenie planu wydatków na opisane w niniejszym 

uzasadnieniu wydatki majątkowe, bieżący i zwiększenie kwoty rezerwy ogólnej. 

5. Dokonuje się następujących zmian w planie dochodów i wydatków budżetowych w 

związku z wpływem na wyodrębniony rachunek bankowy środków z Funduszu Pomocy na 

niżej wymienione zadania realizowane na podstawie Ustawy z dnia 12 marca 2022 r. o 

pomocy obywatelom Ukrainy w związku z konfliktem zbrojnym na terytorium tego państwa: 
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• świadczenie rodzinne (pomoc przyznawana na podstawie art. 26 w rozdziale 85595 

zwiększa się dochody (§2100) i wydatki (§3290 i §4860) o kwotę 4.578,00 zł. 

6. Dokonuje się następujących zmian w planie dochodów (§2180) i wydatków budżetowych 

w rozdziale 85395 o kwotę 3.060,00 zł, w związku ze złożonym wnioskiem do Wojewody 

Kujawsko-Pomorskiego o przekazanie środków na wypłaty dodatku węglowego w 2024 r. Po 

stronie wydatków środki ujęte zostały w rozdziale 85395 §3110 i §4210. 

7. Zwiększa się plan dochodów (§0950) i wydatków (§4270) w rozdziale 90015 o kwotę 

19.672,00 zł w związku z odszkodowaniem od Ubezpieczyciela za szkodę w majątku Gminy 

polegającej na pożarze choinki LED na Placu Jana Pawła II w Więcborku. Odszkodowanie 

zostanie przeznaczone na likwidację szkody. 

8. Zwiększa się plan dochodów (§6257) o kwotę 86.537,00 zł i wydatków (§6050, §6057  

i §6059) o łączną kwotę 142.501,00 zł w związku z przyjęciem do realizacji zadania, które ma 

być współfinansowane ze środków budżetu UE pn.: „Przebudowa placów zabaw w 

miejscowościach Jastrzębiec i Pęperzyn oraz budowa siłowni zewnętrznej w miejscowości 

Zgniłka”. 

9. Zwiększa się plan finansowy wydatków w rozdziale 60016 §4210 o kwotę 21.594,00 zł na 

zakup materiału drogowego. 

10. W planie finansowym wydatków w rozdziale 75023 dokonano następujących zmian: 

 

• w §4300 zwiększa się plan o kwotę 85.000,00 zł z przeznaczeniem na zakup usług 

doradztwa w zakresie KSeF (35.000,00 zł) oraz na zakup odnowienie licencji 

zabezpieczającej system informatyczny(50.000,00 zł), 

 

• w §4430 zwiększa się plan o kwotę 30.000,00 zł z przeznaczeniem na uzupełnienie planu 

w zakresie składek na ubezpieczenie majątku Gminy,  

 

• w §4440 zwiększa się plan o kwotę 33.128,00 zł w związku ze wzrostem do 2.417,14 zł 

podstawy odpisu za ZFŚŚ. 

11. Zwiększa się kwotę rezerwy o 350.000,00 zł w związku z przewidywaniami co do 

znacznego wzrostu wydatków w rozdziale 85202 tj. wydatków związanych z umieszczeniem 

mieszkańców gminy w domach pomocy społecznej i inne nieprzewidziane wydatki. 

12. Zwiększa się plan finansowy w rozdziale 85214 §3110 o kwotę 30.300,00 zł  

z przeznaczeniem na wypłaty świadczeń w ramach pomocy społecznej. 

13. Zwiększa się plan finansowy wydatków inwestycyjnych w zadaniu pn.: „Poprawa 

gospodarki wodno - ściekowej na terenie miasta i Gminy Więcbork” o kwotę 75.000,00 zł w 

związku ze zwiększeniem zakresu prac o modernizację pomieszczeń socjalnych na stacji 

uzdatniania wody w Więcborku. 

14. Dokonuje się zmian w planie wydatków w rozdziale 90002 pomiędzy §4210 a §4440 o 

kwotę 1.005,00 zł w związku ze wzrostem podstawy odpisu na ZFSS. 

 

Projekt nie wywołał dyskusji. 

 

Przewodnicząca RM poprosiła o przedstawienie opinii Komisji do projektu uchwały.  

Opinia połączonych Komisji do projektów uchwał podatkowych: Budżetu i Finansów, 

Rolnictwa, Ochrony Środowiska, Infrastruktury Gminnej i Porządku Publicznego oraz 

Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Społecznych – pozytywna 

 

Przewodnicząca RM zarządziła głosowanie. 
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Na sali 13 radnych 

Za głosowało - 13 radnych 

Przeciwnych - 0 radnych 

Wstrzymało się od głosu - 0 radnych 

 

Zestawienie głosowania imiennego stanowi Załącznik do Protokołu i dostępne jest na 

stronie BIP Gminy Więcbork (zakładka: sesje Rady Miejskiej w Więcborku kadencja 

2018-2024  

 

Z sali obrad ubył radny Henryk Szwochert – obecnych 12 radnych 

 

b) w sprawie określenia szczegółowych zasad, sposobu i trybu udzielania ulg w spłacie 

należności pieniężnych mających charakter cywilnoprawny, przypadających Gminie 

Więcbork lub jej jednostkom organizacyjnym, warunków dopuszczalności pomocy 

publicznej oraz wskazania podmiotów do tego uprawnionych. 

 

Projekt uchwały wywołany został z uwagi na fakt zmiany przepisów w ustawie o finansach 

publicznych, a tym samym podmiotów, które z trybu takiej uchwały mogą skorzystać. 

Uchwała o podobnej treści funkcjonuje obecnie w obrocie prawnym gminy od 2011 r. 

natomiast z uwagi na wspomniane zmiany zapisów ustawowych zaszła konieczność 

zaktualizowania jej zapisów. Tak, jak wskazuje, to tytuł, uchwała określa zasady, sposób  

i tryb udzielania ulg w spłacie należności cywilno-prawnych, określa, kiedy można, takie 

należności umorzyć z urzędu, kiedy zastosowanie ma tryb wniosku złożonego przez podmiot 

uprawniony. Wskazuje ponadto, kiedy może dojść do całkowitego umorzenia, częściowego 

umorzenia, bądź rozłożenia na raty oraz odroczenia terminu płatności. Uchwała określa 

ponadto, kto może podjąć decyzję w tej mierze i, w jakim zakresie oraz, w jakiej formie 

można tego dokonać. W wywołanym akcie uszczegółowiono również rodzaj dokumentów 

wymaganych w związku ze złożeniem wniosku przez podmiot uprawniony, w postaci dwóch 

dodatkowych załączników. W tym przypadku również treść wskazuje, jakie warunki musi 

dany podmiot spełnić, aby z takiej ulgi skorzystać. 

 

 

Projekt nie wywołał dyskusji. 

 

Przewodnicząca RM poprosiła o przedstawienie opinii Komisji do projektu uchwały.  

Opinia połączonych Komisji do projektów uchwał podatkowych: Budżetu i Finansów, 

Rolnictwa, Ochrony Środowiska, Infrastruktury Gminnej i Porządku Publicznego oraz 

Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Społecznych – pozytywna 

 

Przewodnicząca RM zarządziła głosowanie. 

Na sali 12 radnych 

Za głosowało - 12 radnych 

Przeciwnych - 0 radnych 

Wstrzymało się od głosu - 0 radnych 
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Zestawienie głosowania imiennego stanowi Załącznik do Protokołu i dostępne jest na 

stronie BIP Gminy Więcbork (zakładka: sesje Rady Miejskiej w Więcborku kadencja 

2018-2024  

 

Ad.15-17 Projekty uchwał opracowane przez Referat Inwestycji Planowania Przestrzennego  

i Gospodarki Nieruchomościami UM w Więcborku przedstawił jego Kierownik p. Michał 

Bąk.  

 

a) w sprawie przystąpienia do sporządzenia planu ogólnego gminy Więcbork, 

 

Projekt uchwały dotyczy polityki przestrzennej Gminy Więcbork. W związku z nowelizacją 

ustawy o planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym, wszystkie gminy w Polsce zostały 

zobligowane do podjęcia stosownych uchwał, które umożliwią w przyszłości funkcjonowanie 

gmin. Czas na opracowanie rzeczonego dokumentu określony został na dwa lata, zatem do 

końca roku 2025.    

 

Uwag nie wniesiono. 

 

Przewodnicząca RM poprosiła o przedstawienie opinii Komisji do projektu uchwały.  

Opinia połączonych Komisji do projektów uchwał podatkowych: Budżetu i Finansów, 

Rolnictwa, Ochrony Środowiska, Infrastruktury Gminnej i Porządku Publicznego oraz 

Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Społecznych – pozytywna 

 

Przewodnicząca RM zarządziła głosowanie. 

Na sali 13 radnych 

Za głosowało - 13 radnych 

Przeciwnych - 0 radnych 

Wstrzymało się od głosu - 0 radnych 

 

Zestawienie głosowania imiennego stanowi Załącznik do Protokołu i dostępne jest na 

stronie BIP Gminy Więcbork (zakładka: sesje Rady Miejskiej w Więcborku kadencja 

2018-2024  

 

 

b) w sprawie warunków udzielania bonifikat od ceny sprzedaży nieruchomości gruntowych 

na rzecz ich użytkowników wieczystych, 

 

W związku z wszczęciem postępowania nadzorczego przez Wojewodę Kujawsko-

Pomorskiego nad wcześniej wywołaną uchwała o tej treści /grudzień 2023 r./ zaszła 

konieczność ponownego jej wywołania. Zarzuty Wojewody Kujawsko-Pomorskiego 

dotyczyły konkretnego doprecyzowania wartości procentowych stawek udzielanych bonifikat. 

Po dokonaniu wskazanych korekt, Burmistrz Więcborka przygotował nowy projekt w tej 

samej sprawie uwzględniający sugestie nadzoru prawnego Wojewody Kujawsko-

Pomorskiego.   

 

Uwag nie wniesiono. 
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Przewodnicząca RM poprosiła o przedstawienie opinii Komisji do projektu uchwały.  

Opinia połączonych Komisji do projektów uchwał podatkowych: Budżetu i Finansów, 

Rolnictwa, Ochrony Środowiska, Infrastruktury Gminnej i Porządku Publicznego oraz 

Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Społecznych – pozytywna 

 

Przewodnicząca RM zarządziła głosowanie. 

Na sali 13 radnych 

Za głosowało - 13 radnych 

Przeciwnych - 0 radnych 

Wstrzymało się od głosu - 0 radnych 

 

Zestawienie głosowania imiennego stanowi Załącznik do Protokołu i dostępne jest na 

stronie BIP Gminy Więcbork (zakładka: sesje Rady Miejskiej w Więcborku kadencja 

2018-2024  

 

c) w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości położonych w Więcborku. 

 

Projekt tej uchwały dotyczy również gospodarki przestrzennej Gminy Więcbork, a konkretnie 

sprzedaży nieruchomości położonych w Więcborku. Mowa była o trzech nieruchomościach 

niezbudowanych: 

  

• oznaczonej numerem geodezyjnym 3/16 położonej w Więcborku obręb Więcbork 1 o 

powierzchni 0,0105 ha, dla której prowadzona jest przez Sąd Rejonowy w Tucholi V 

Zamiejscowy Wydział Ksiąg Wieczystych w Sępólnie Krajeńskim księga wieczysta nr 

BY2T/00013328/0;  

• 2) oznaczonej numerem geodezyjnym 3/19 położonej w Więcborku obręb Więcbork 1 o 

powierzchni 0,0181 ha, dla której prowadzona jest przez Sąd Rejonowy w Tucholi V 

Zamiejscowy Wydział Ksiąg Wieczystych w Sępólnie Krajeńskim księga wieczysta nr 

BY2T/00013328/0;  

• 3) oznaczonej numerem geodezyjnym 3/29 położonej w Więcborku obręb Więcbork 1 o 

powierzchni 0,0396 ha, dla której prowadzona jest przez Sąd Rejonowy w Tucholi V 

Zamiejscowy Wydział Ksiąg Wieczystych w Sępólnie Krajeńskim księga wieczysta nr 

BY2T/00013328/0; 

 

W §1 pkt. 3 wniesiona została autopoprawka dotycząca powierzchni działki z wielkości 

0.0728 ha na 0,0396 ha. 

 

Sprzedaż działek nastąpi w drodze przetargu ustnego nieograniczonego. Działki 

zlokalizowane są na Osiedlu Piastowskim w Więcborku. Teren posiada miejscowy plan 

zagospodarowania przestrzennego i przeznaczony jest pod zabudowę mieszkaniowa 

jednorodzinną wraz z usługami nieuciążliwymi. 

Uwag nie wniesiono. 

 

Przewodnicząca RM poprosiła o przedstawienie opinii Komisji do projektu uchwały.  
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Opinia połączonych Komisji do projektów uchwał podatkowych: Budżetu i Finansów, 

Rolnictwa, Ochrony Środowiska, Infrastruktury Gminnej i Porządku Publicznego oraz 

Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Społecznych – pozytywna 

 

Przewodnicząca RM zarządziła głosowanie. 

Na sali 13 radnych 

Za głosowało - 13 radnych 

Przeciwnych - 0 radnych 

Wstrzymało się od głosu - 0 radnych 

 

Zestawienie głosowania imiennego stanowi Załącznik do Protokołu i dostępne jest na 

stronie BIP Gminy Więcbork (zakładka: sesje Rady Miejskiej w Więcborku kadencja 

2018-2024  

 

Ad.18 Wolne wnioski i Informacje. 

 

Nie wniesiono spraw. 

 

Na tym obrady zakończono. 

 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej słowami „zamykam obrady siedemdziesiątej pierwszej 

sesji Rady Miejskiej w Więcborku” zamknęła obrady. 

 

Prot. I. Mrozek 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej 

w Więcborku 

 

/-/ Anna Łańska 

 


